
Protokół Nr XXIII/2016
z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu  

odbytej w dniu 31 marca 2016 roku w sali Urzędu Miejskiego

Ustawowa liczba Radnych - 21 
Obecnych na Sesji              - 21
                         
  Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad  XXIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołów z XXI  i XXII Sesji Rady Miejskiej.
4. Analiza stanu dróg po okresie zimowym i przedstawienie  harmonogramu  rzeczowo-

finansowego i terminów napraw. 
5. Sprawozdanie  z wykonania działań promocyjnych za 2015 rok.  
6.  Sprawozdanie  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych i Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii.
7. Rozpatrzenie uchwał: 

1/w sprawie:  zaciągnięcia  pożyczek  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony Środowiska  
   i  Gospodarki Wodnej w Łodzi,
2/w sprawie Regulaminu korzystania ze Stadionu Miejskiego położonego w Łowiczu przy
   ul. Starzyńskiego 6/8,
3/ w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV/125/99 Rady Miejskiej w Łowiczu,
4/w sprawie zaproszenia do osiedlenia się na terenie Gminy Miasto Łowicz w ramach 
    procedury repatriacyjnej dwóch nieokreślonych imiennie rodzin polskiego pochodzenia,
5/w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
    bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto Łowicz w 2016 roku, 
6/ w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
    Łowicza, w obrębie ewidencyjnym Górki, w rejonie ulic Łęczyckiej- Rzemieślniczej- 
    Chabrowej, 
7/ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości położonej
     w Łowiczu obręb Korabka, 
8/  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności  nieruchomości  położonej  
    w Łowiczu obręb Śródmieście.

8. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
9. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
10. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
11. Zakończenie obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1
Otwarcia  obrad  XXIII  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  w Łowiczu Radny Michał  Trzoska,  powitał  Radnych  oraz  zaproszonych  gości:
Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana
Bogusława Bończaka, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta Pana
Arkadiusza  Podsędka,  Dyrektorów  jednostek,  Naczelników  Wydziałów,  Radcę  Prawnego
Panią  Jolantę  Służalską-  Mrożewską,  pracowników  Urzędu  Miejskiego,  przedstawicieli
mediów.
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Przewodniczący Rady Miejskiej Michał  Trzoska  stwierdził,  że na Sesji  Rady Miejskiej
obecnych jest 21 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Ad. 2 
Przewodniczący Michał Trzoska  stwierdził,  że proponowany porządek obrad XXIII Sesji
wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim  zaproszonym. 
                          Pytań i uwag oraz innych propozycji nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro nie ma innych propozycji to porządek
obrad XXIII Sesji pozostaje bez zmian.

Ad. 3
Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  protokoły  z  XXI  Sesji  i  XXII
Nadzwyczajnej  Sesji  zostały  wyłożone  w  Biurze  Rady  Miejskiej  oraz  na  sali  obrad.
Sekretarzem XXI Sesji był Wiceprzewodniczący Rady Radny Marek Boroski, Sekretarzem
XXII  Nadzwyczajnej  Sesji  był  Radny  Grzegorz  Durka. Sekretarze  Sesji  oraz  Radni  nie
zgłosili uwag do protokołów.      
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, protokoły z XXI
i XXII Sesji zostały przyjęte bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XXIII Sesji Rady Miejskiej zaproponował
Radnego Krystiana Cipińskiego, który wyraził zgodę.

Ad.4
Analiza  stanu  dróg  po  okresie  zimowym i  przedstawienie  harmonogramu rzeczowo-
finansowego  i  terminów  napraw  -  przedstawił  Pan  Grzegorz  Gawroński  Zastępca
Naczelnika Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)

Radny  Robert  Wójcik zapytał,  czy  została  wykonana  wizja  na  ul.  Łyszkowickiej,  czy
podjęto decyzję co do sposobu naprawy ubytków w kostce brukowej. Poprosił o naprawę
ubytku w kostce brukowej na ul. Bawełnianej.
Pan Grzegorz Gawroński Zastępca Naczelnika WSK  poinformował,  że w dniach 08-09
marca  2016 roku została  przeprowadzona wizja  na ulicach gminnych.  W wyniku kontroli
przeprowadzonej  przez pracownika Urzędu Miejskiego i  pracownika ZUK zostały podjęte
działania  związane  z  przygotowaniem  harmonogramu  prac.  Ul.  Łyszkowicka  jest  ujęta
w harmonogramie prac ZUK-u. Jest przewidziana wymiana części nawierzchni o powierzchni
ok 60 m2 ul. Łyszkowickiej. Zapewnił, że zostaną podjęte działania w kierunku naprawy ul.
Bawełnianej.
Radny  Krzysztof  Olko poinformował,  że  w  harmonogramie  rzeczowo-finansowym  nie
została  ujęta  naprawa ul.  Ciemnej.  Poprosił,  aby dopisać  do  harmonogramu  uzupełnienie
asfaltem  zniszczony fragment powierzchni ul. Ciemnej.
Pan Krzysztof  Kaliński Burmistrz Miasta zapewnił,  że wszystkie  ubytki  w drogach po
okresie zimowym zostaną naprawione już w kwietniu 2016 roku. 
Radna  Zofia  Kroc zapytała,  jakie  prace  naprawcze  będą  wykonane  na  ul.  Wegnera
i ul. Rotstada.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  jest  przygotowywana
kompleksowa  dokumentacja  na  naprawę  powyższych  ulic.  Wystąpiły  problemy
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z  porozumieniem  się  z  właścicielami  niektórych  gruntów  prywatnych.  Jeśli  uda  się
przygotować  pełną  dokumentację  w  roku  2016  to  być  może  w  roku  2017  drogi  będą
wyrównane. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że  Rada Miejska przyjęła informację  do
wiadomości.

Ad.5
Sprawozdanie  z wykonania działań promocyjnych za 2015 rok-  przedstawił Pan Artur
Michalak  Naczelnik  Wydziału  Strategii,  Rozwoju,  Obsługi  Przedsiębiorców  i  Zamówień
Publicznych.

(stanowi załącznik)

Radny  Robert  Wójcik zapytał  o  stosunek  planu  do  wykonania  działań  promocyjnych.
W niektórych  paragrafach  powstały bardzo duże  oszczędności,  np.  w dziale  750 rozdział
75075 § 4170, w § 4217, w § 4300, w § 4307, w dziale 921 § 4170, § 4210, w dziale 926 §
4210,  §  4300.  Zapytał,  na  jakiej  podstawie  powstały  takie  oszczędności.  Czy  nie  warto
w latach przyszłych wziąć pod uwagę fakt, że budżet ten jest  w bardzo małym procencie
wykonywany.
Pan Artur Michalak  Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju, Obsługi Przedsiębiorców
i  Zamówień  Publicznych stwierdził,  że  punkt  widzenia  zależy  od  punktu  siedzenia.
Najbardziej  strategiczne  i  eksploatowane  paragrafy  są  tak  planowane,  aby  zrealizować
wszystkie przyjęte założenia. Założenia te wyniknęły z tego, że Urząd Miasta miał zajmować
się  m.  in.  organizacją  Zjazdu  Dużych  Rodzin.  Impreza  ta  była  bardzo  dużym
przedsięwzięciem. Budżet na organizację imprezy był szacowany na około 300.000 zł. Dzięki
staraniom  Burmistrza  Miasta  250.000  zł  pozyskano  z  Urzędu  Marszałkowskiego.  Stąd
wynikają  oszczędności.  Stwierdził,  że  to  nie  jest  wada.  Wykonanie  w dziale  750  § 4300
stanowi 83 %. Nie jest to błąd kogokolwiek z pracowników Urzędu Miejskiego. Tak zostały
skonstruowane wydatki,  aby w pełni zrealizować wszystkie zaplanowane zadania.  Dopiero
później okazało się, że powstały oszczędności. Paragrafy  4307 i 4309  zostały zaplanowane
w oparciu o rozeznanie rynku. W momencie szacowania kosztu produkcji np. koszulki przy
pełnym  rozeznaniu  rynku  i  konkursie  ofert  okazało  się,  że  jedna  koszulka  kosztowała
o połowę taniej. Oszczędności zostały zwrócone do budżetu. Stąd takie, a nie inne wykonanie
procentowe budżetu.
Radny  Robert  Wójcik poinformował,  że  nie  zarzuca  złego  wydatkowania,  cieszy  się
z powstałych  oszczędności.  Jeśli  wykonanie  danego zadania  wynosi  33 % to też  nie  jest
dobrze.  Budżet  powinno się  wykonywać  w granicach 100 %. Od lat  budżet  w Wydziale
Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki był przeszacowany.
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta wyjaśnił, że Urząd Miasta nie mógł założyć przy
planowaniu  budżetu,  że  otrzyma  250.000 zł  dofinansowania z  Urzędu Marszałkowskiego.
Stwierdził, że  nie widzi żadnego błędu w planowaniu budżetu i w oszczędnościach.

Opinię Komisji Społecznej – przedstawił Zastępca Przewodniczącej Komisji Radny Krystian
Cipiński.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że  Rada Miejska przyjęła informację  do
wiadomości.

Ad. 6
Sprawozdanie  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów  Alkoholowych  i  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii-
przedstawiła Pani Elżbieta Szachogłuchowicz Inspektor z Wydziału Spraw Społecznych.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Społecznej – przedstawił Zastępca Przewodniczącej Komisji Radny Krystian
Cipiński.
Opinię  Miejskiej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych-  przedstawiła  Pani
Elżbieta Szachogłuchowicz Inspektor z Wydziału Spraw Społecznych.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  do
wiadomości.

Ad. 7
1/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczek  z  Wojewódzkiego  Funduszu
Ochrony  Środowiska  i   Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi- przedstawił  Pan  Arkadiusz
Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 18 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów
U c h w a ł ę Nr XXIII /148/2016

2/  Projekt  uchwały  w  sprawie  Regulaminu  korzystania  ze  Stadionu  Miejskiego
położonego  w  Łowiczu  przy  ul.  Starzyńskiego  6/8- przedstawił  Pan  Michał  Zalewski
Kierownik Biura ds. Kultury, Sportu, Turystyki i Organizacji Pozarządowych.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Społecznej – przedstawił Zastępca Przewodniczącej Komisji Radny Krystian
Cipiński.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 19 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów
U c h w a ł ę Nr XXIII /149/2016

3/  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  XIV/125/99  Rady  Miejskiej
w Łowiczu– przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że wielkość nieruchomości przy
ul. Żabiej 10 to ok 1049 m2. Jest możliwość przygotowania w kamienicy dwóch mieszkań dla
repatriantów.  Działka  zostanie  podzielona  na  4  części.  Jedna  część  działki  zostanie
przebudowana  na  mieszkania  dla  repatriantów.  Pozostałe  trzy  części  działki  zostaną
sprzedane w przyszłości. Urząd Miasta nie zdąży w roku 2016 przebudować tego budynku.
Jest to budynek pod nadzorem konserwatora. Dotację, jaką otrzyma Urząd Miasta z Urzędu
Wojewódzkiego  na  przygotowanie  mieszkań  dla  repatriantów  należy  rozliczyć  w  roku
kalendarzowym.  Urząd  Miasta  pozyskałby  ok  200.000  zł.  pożyczki  z  Wojewódzkiego
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  na  termomodernizację  budynku
i doprowadzenie gazu. Mieszkania będą przygotowywane w 2017 roku. 
Radny  Jerzy  Stobnicki zapytał,  skąd  wynika  brak  zainteresowania  dotacjami
i przyjmowaniem repatriantów w innych gminach.
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  stwierdził,  że  nie  wie  z  czego  wynika  brak
zainteresowania przyjmowania  repatriantów  w  innych  gminach. Dnia  27.04.2016  roku
odbędzie się konferencja w sprawie repatriantów, w której weźmie udział Pani Anna Maria
Anders. Co najmniej 50.000 Polaków mieszkających w Kazachstanie czeka na sprowadzenie
do Polski, a zostało sprowadzone tylko 3.000 osób przez gminy. 
Radna Zofia  Kroc zapytała,  czy  budynek  przy  ul.  Żabiej  10,   przeznaczony  na  remont
mieszkań dla repatriantów będzie obejmował również część działki.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  będzie  to  budynek  wraz
z działką do obsługi budynku.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Marek  Boroski zapytał,  jakie  koszty  moralne  i  fizyczne
ponoszą repatrianci, żeby się dostać do naszego kraju. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta rodziny repatriantów mają dosyć reżimu, który
panuje w Kazachstanie. Jest tam komunizm, bieda i korupcja. Źle się żyje wszystkim ludziom
w tym kraju. 
Radny Józef Szczepanik  poinformował, że zna osobiście rodzinę Państwa Kłopotowskich
również repatrianci. Dużo im pomógł, aby się zaaklimatyzowali w Łowiczu. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że dzieci z rodziny repatriantów
szybko się aklimatyzują w nowym otoczeniu i szybciej uczą. 
Radna Zofia Kroc zapytała, jakiego wyznania są repatrianci.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  rodziny  repatriantów  są
zarówno wyznania katolickiego jak i prawosławnego. Są również osoby niewierzące. 
Radny Jerzy Stobnicki zapytał, kto decyduje o przyjeździe repatriantów do kraju.
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta wyjaśnił,  Rada  Miejska  podejmuje  uchwałę,
Urząd Miejski podpisuje umowę z Urzędem Wojewódzkim w tej sprawie. Urząd Wojewódzki
otrzymuje pieniądze na procedurę osiedlenia repatriantów w Polsce z Ministerstwa Spraw
Wewnętrznych.  W  uchwale  nie  można  wskazywać  imiennie  rodziny,  którą  chce  się
sprowadzić.  Ministerstwo  Spraw  Wewnętrznych  wyszukuje  rodzin  repatriantów  z  listy
Rodak.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę Nr XXIII /150/2016

4/ Projekt uchwały w sprawie zaproszenia do osiedlenia się na terenie Gminy Miasto
Łowicz  w  ramach  procedury  repatriacyjnej  dwóch  nieokreślonych  imiennie  rodzin
polskiego pochodzenia- przedstawiła Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta.

(stanowi załącznik)

Radna Karina Sędkowska- Staszewska zapytała, ile rodzin repatriantów przeprowadziło się
do własnych mieszkań z zasobów miejskich.
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta poinformowała, że od 2006 roku trzy rodziny
przeprowadziły się z zasobów przygotowanych przez miasto do własnych mieszkań.

Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska
– Staszewska.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
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Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie

U c h w a ł ę Nr XXIII /151/2016

5/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto Łowicz w 2016 roku-
przedstawił Pan Grzegorz Gawroński Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Kroc zapytała, ile zwierząt jest obecnie w schronisku.
Pan  Grzegorz  Gawroński  Zastępca  Naczelnika  Wydziału  Spraw  Komunalnych
poinformował,  że kilka  boksów jest  wolnych,  liczba  zwierząt  przebywająca  w schronisku
oscyluje w granicach 50 sztuk. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny 
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów–  przedstawi  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę Nr XXIII /152/2016

6/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  miasta  Łowicza,  w  obrębie  ewidencyjnym  Górki,  w  rejonie  ulic
Łęczyckiej-  Rzemieślniczej-  Chabrowej- przedstawiła  Pani  Anna  Gajewska  Naczelnik
Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)

Radny Robert  Wójcik zapytał,  czy miasto  poniesie konsekwencje finansowe tej  zmiany,
jeśli tak to jakie to mogą być koszty.
Pani  Anna  Gajewska  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami poinformowała,  że
miasto poniesie konsekwencje finansowe za opracowanie projektu zmiany planu w wysokości
około 4.000 zł.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny 
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawi  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
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U c h w a ł ę Nr XXIII /153/2016

7/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności
nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Korabka- przedstawiła Pani Anna Gajewska
Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę Nr XXIII /154/2016

8/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności
nieruchomości  położonej  w  Łowiczu  obręb  Śródmieście-   przedstawiła  Pani  Anna
Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
U c h w a ł ę Nr XXIII /155/2016

Ad. 8
Informację  o  działaniach  w  okresie  między  Sesjami–  przedstawił  Pan  Krzysztof  Jan
Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta podziękował  Radnym  za  przyjęcie  uchwał,
podziękował Radnemu Józefowi Szczepanikowi za okazaną pomoc rodzinie repatriantów. 
Wiceprzewodniczący Rady Radny Marek Boroski podziękował Panu Grzegorzowi Pełce
Naczelnikowi Wydziału Inwestycji i Remontów, Panu Januszowi Michalakowi Dyrektorowi
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ZUK  i  pracownikom  ZUK  za  wykonanie  ul.  Legionów.  Ulica  została  wykonana
profesjonalnie.  Każdy  wjazd  do  prywatnej  posesji  został  wyłożony  nieodpłatnie  kostką
brukową, którą zakupili właściciele posesji.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta wyjaśnił,  że  jeżeli  właściciele  prywatnych
posesji kupią kostkę to pracownicy ZUK wyłożą wjazd.
Radny  Robert  Wójcik zapytał,  jak  mają  się  szacowane  kwoty  do  wybranych  ofert
przetargowych  na  budowę  projektu  budowlanego  i  dróg  dojazdowych  do  wiaduktu
kolejowego oraz budowę separatora wraz z kanalizacją deszczową na osiedlu Starzyńskiego.
Zapytał, jak wygląda sprawa z odszkodowaniami dla mieszkańców ul. Sochaczewskiej i ul.
Strzelczewskiej.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  szacowana  wartość
zamówienia budowy dróg dojazdowych wiaduktu kolejowego wynosiła 382. 917 zł. Zgłosiły
się dwie firmy, które zaoferowały kwoty 586. 000 zł i 383. 637 zł. Została wybrana niższa
oferta. Starostwo Powiatowe oszacowało wartość działek i wartość naniesień mieszczących
się przy ul. Sochaczewskiej. Odszkodowania dla mieszkańców będą wypłacane przez Urząd
Miejski w Wydziale Gospodarki Gruntami. Właściciele nie odwołują się od przyznanych im
kwot.  Szacowana  kwota  na  budowę separatora  wraz  z  kanalizacją  deszczową na  osiedlu
Starzyńskiego wynosiła około 400.000 zł. Wybrano ofertę za kwotę 412. 170,56 zł.  
Radna Zofia Wielemborek zapytała, czy miasto Łowicz będzie ponosić koszty i wydatki
z tytułu organizacji Światowych Dni Młodzieży.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  do  Łowicza  przyjadą
mieszkańcy Włoch, Hiszpanii,  Argentyny,  Brazylii,  Kanady.  Będą mieszkać u osób, które
zgłosiły  się  do  Diecezji  Łowickiej  i  wyraziły  chęć  przyjęcia  gości  do  swoich  domów.
Odbędzie  się  msza  na  Starym  Rynku  oraz  koncerty  na  Błoniach.  Zostaną  udostępnione
parkingi i „toy-toye”. Dodatkowo, planowane są wystawy twórców ludowych. Organizacja
imprezy nie będzie generować wielkich kosztów.
Radny Jakub Wolski zapytał,  kiedy rozpocznie  się  budowa ul.  Polnej.  Czy w Łowiczu
pojawiają się organizacje międzynarodowe, które starają się odzyska
 kamienice lub inne posiadłości.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że pojawiło się wiele problemów
z przygotowaniem dokumentacji  na  ul.  Polną.  Inwestycja  może  być  realizowana  dopiero
w drugiej połowie 2016 roku. Ani prywatni właściciele ani organizacje międzynarodowe nie
starają się o odzyskanie mienia pożydowskiego. 
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska poinformowała,  że  większość  mieszkańców  ul.
Krakowskiej  wyraziło  zainteresowanie  strefą  płatnego  parkowania  na  ul.  Krakowskiej.
Zapytała, czy będzie zorganizowane ponowne spotkanie z mieszkańcami w tej sprawie.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował,  że zawsze chętnie spotyka się
z  mieszkańcami  i  jest  otwarty  na  ich  propozycje.  Podejmowanie  decyzji  w  sprawie
rozszerzenia  strefy  płatnego  parkowania  o  dodatkowe  ulice  zostawia  zainteresowanym
mieszkańcom.
Radny  Mariusz  Siewiera zapytał,  jaki  zakres  prac  obejmuje  wniosek  o  dofinansowanie
z Ministerstwa Sportu wykonania boiska wielofunkcyjnego wraz z bieżnią na terenie Szkoły
Podstawowej nr 2 i Gimnazjum nr 2 w Łowiczu.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta projekt boiska wielofunkcyjnego wraz z bieżnią
jest  przygotowany  na  ok.  1.000,000  zł.  Urząd  Miasta  przy  tej  kwocie  przeznaczonej  na
wykonanie otrzymałby ok. 300.000 zł dofinansowania.  Resztę kwoty na realizację projektu
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należałoby  przeznaczyć  ze  środków  własnych.  W  związku  z  tym,  koncepcja  ta  została
ograniczona do realnej kwoty.
Pan Grzegorz Pełka Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów wyjaśnił, że w projekcie
jest zawarta budowa boiska o wymiarach 30 m x 44 m. Będzie to boisko, w którym można
wyznaczyć pełnowymiarowe boisko do piłki  ręcznej  i  nożnej, poprzecznie dwa boiska do
piłki  koszykowej  i  dwa  boiska  do  piłki  siatkowej.  Będzie  wybudowane  boisko
wielofunkcyjne,  piłkochwyty  i  kanalizacja  deszczowa.  Koszt  wykonania  prac  będzie
oscylować w granicach 450.000 zł. W drugim etapie prac przewidywana jest również budowa
bieżni, ścieżki piesze, plac rekreacji dla małych dzieci. 
Radny Mariusz Siewiera zapytał, czy w przyszłości będzie można wnioskować o środki na
wykonanie prac uzupełniających.
Pan Grzegorz  Pełka Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i  Remontów stwierdził,  że  jest  to
możliwe.  Drugi  etap  prac  ma  obejmować  budowę  bieżni  lekkoatletycznej  dwutorowej
o długości 60 metrów i plac rekreacji dla małych dzieci.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  do
wiadomości.

Ad. 9
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska poinformował,  że  z  końcem kwietnia
2016 roku upływa termin złożenia oświadczeń majątkowych przez Radnych. 
Wpłynęło pismo w sprawie Anieli Chmielińskiej, w związku z przypadającą w tym roku 80
rocznicą  jej  śmierci.  Dnia  03.04.2016  roku  o  godzinie  12:00  w  Bazylice  Katedralnej  w
Łowiczu odbędzie się Msza Święta w intencji Anieli Chmielińskiej,  a po nabożeństwie ze
Starego  Rynku  wyruszy  marsz  zorganizowany  przez  Koło  Przewodników  im.  Anieli
Chmielińskiej na Cmentarz Katedralny. 
Radny Robert Wójcik zgłosił interpelacje w sprawie:
-  przygotowania koncepcji przebudowy skrzyżowania ul. Ułańska, Starościńska, Topolowa–
budowy ronda.

(stanowi załącznik)
Zapytał, jak na chwilę obecną wygląda nabór do Szkół Podstawowych do klas pierwszych
i  do  Przedszkoli.  Co z  naborami  na  wolne  stanowiska  urzędnicze  w Urzędzie  Miejskim.
Dlaczego podjęto decyzję o sprzedaży sceny modułowej z zadaszeniem.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  subwencja  oświatowa  na
jednego  ucznia  z  Ministerstwa  Edukacji  wynosi  5.258,67  zł.  Dotacja  na  dziecko
w Przedszkolu wynosi 1.370 zł. Urząd Miasta będzie mieć wyższe wydatki w przyszłym roku
szkolnym,  ponieważ  będzie  mniejsza  subwencja  na  dzieci  uczęszczające  do  szkół
podstawowych, a większe wydatki na dzieci uczęszczające do przedszkoli. Rodzice uznali, że
nie będą posyłać swoich sześcioletnich dzieci do Szkół Podstawowych. Na chwilę obecną do
klas  pierwszych  w  Szkole  Podstawowej  nr  1  zapisanych  jest  30  dzieci,  w  tym  12  osób
pozostaje z obecnej pierwszej klasy.  W Szkole Podstawowej nr 2 jest  zapisane 13 dzieci,
w Szkole Podstawowej nr 3 jest zapisane 13 dzieci, w Szkole Podstawowej nr 4 jest zapisane
13 i w Szkole Podstawowej nr 7 jest zapisane 17 dzieci. Łącznie na chwilę obecną jest 86
dzieci zapisanych do klas pierwszych.  Można utworzyć  małe 4 klasy po 22 osoby.  W tej
chwili 12 klas trzecich pójdzie do klas czwartych. Obecnie w miejskich szkołach w klasach
pierwszych  jest  16  dzieci.  Jest  więcej  chętnych  dzieci  do  Przedszkoli.  Urząd  Miasta
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w terminie  do  31.05.2016 roku musi  podjąć  decyzję  o  utworzeniu  dodatkowych  2  lub  3
oddziałów w Przedszkolach. Na całą grupę dzieci w Przedszkolu jest potrzeba zatrudnienia
dwóch  opiekunów.  Odbył  się  nabór  na  stanowisko  Podinspektora  w  Wydziale  Strategii,
Rozwoju,  Obsługi  Przedsiębiorców  Zamówień  Publicznych.  Złożono  15  ofert,  14  ofert
przeszło  weryfikację  wstępną,  jedna  nie  spełniła  wymagań.  Dwie  osoby  zrezygnowały
z drugiego etapu naboru. Przeprowadzono 12 rozmów kwalifikacyjnych. Została zatrudniona
Pani  Aleksandra  Piorun-  Stańczyk,  która  nie  nawiązała  stosunku  pracy.  Nabór  został
ogłoszony  ponownie.  Odbył  się  nabór  na  stanowisko  Inspektora  w  Wydziale  Strategii,
Rozwoju,  Obsługi  Przedsiębiorców  Zamówień  Publicznych.  Złożono  10  ofert,  6  ofert
przeszło  weryfikację  wstępną,  4  nie  spełniły  wymagań.  Przeprowadzono  6  rozmów
kwalifikacyjnych. Nie wyłoniono żadnego pracownika. Został ogłoszony drugi nabór. Odbył
się  nabór  na  drugie  stanowisko  Inspektora  w  Wydziale  Strategii,  Rozwoju,  Obsługi
Przedsiębiorców Zamówień  Publicznych.  Wpłynęło  5  ofert,  3  oferty  przeszły weryfikację
wstępną,  2  nie  spełniły  wymagań.  Przeprowadzono  3  rozmowy  kwalifikacyjne.  Nie
wyłoniono  żadnego  pracownika.  Został  ogłoszony  drugi  nabór.  Odbył  się  nabór  na
stanowisko Podinspektora w Biurze Kultury, Sportu, Turystyki i Organizacji Pozarządowych.
Wpłynęło  13  ofert,  4  oferty  przeszły  weryfikację  wstępną,  9  kandydatów  nie  spełniło
wymagań. Przeprowadzono 4 rozmowy kwalifikacyjne. W wyniku rozmów kwalifikacyjnych
została wybrana Pani Martyna Salamon. Odbył się nabór na stanowisko Główny specjalista
ds.  informatyki.  Zgłosił  się  Pan  Piotr  Kozanecki.  Po  rozmowie  kwalifikacyjnej  został
zatrudniony. Stwierdził, że zaistniała potrzeba, aby jak najszybciej sprzedać scenę modułową.
Pan Artur Michalak Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju, Obsługi Przedsiębiorców
i  Zamówień  Publicznych  poinformował,  że  obecnie  jest sporo  firm  estradowych,  które
świadczą  kompleksowo  usługi  w  organizacji  imprez.  Firmy  same  rozstawiają  scenę,  nie
trzeba ponosić dodatkowych kosztów za rozkładanie i pilnowanie sceny. Poprzednio Urząd
Miasta  zatrudniał  firmę,  która  pilnowała  sceny  od  momentu  jej  rozłożenia  do  momentu
złożenia.  Rozstawianie  sceny  generowało  kolejny  koszt.  Pierwotnie  zajmowali  się  tym
pracownicy ZUK, szczegółowo przeszkoleni w tym zakresie.  Za kwotę 3.200 zł  udało się
wynająć  firmę,  która  jest  producentem sceny do jej  rozstawienia  i  złożenia.  Ponadto,  raz
w roku istnieje wymóg wykonania przeglądu technicznego sceny, który jest kosztowny. Koszt
elementów do budowy sceny jest również duży. Został ogłoszony przetarg na sprzedaż sceny
modułowej. Rzeczoznawca wycenił wartość sceny na 78. 400 zł. Rozstrzygnięcie przetargu
planowane jest na 18.04.2016 roku. Scena jest w bardzo dobrym stanie. 
Radna Karina Sędkowska- Staszewska zgłosiła interpelacje w sprawie:
-  przeniesienia  postoju  taksówek  z  części  Nowego  Rynku  będącej  przedłużeniem  ul.
Stanisławskiego.

(stanowi załącznik)
Zapytała, czy jest wiadome, w którym Przedszkolu będą otwarte 2 lub 3 dodatkowe oddziały.
Kiedy będzie wykonywana przebudowa nawierzchni ul. Wąskiej. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że otwarcie nowych oddziałów
w  Przedszkolach  jest  planowane  tam,  gdzie  jest  to  możliwe.  Otwarcie  dodatkowych
oddziałów  jest  zaplanowane  w  Przedszkolu  przy  ul.  Starzyńskiego,  ewentualnie
w Przedszkolu przy ul. Sikorskiego. Trwają prace projektowe ul. Wąskiej. Nawierzchnia ulicy
będzie wykonywana w drugiej połowie przyszłego roku.
Radny Leszek Plichta zapytał,  kiedy zacznie  się  realizacja  prac przy Skwerze  Ofiar  im.
Katastrofy Smoleńskiej.
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Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  trwają  prace  projektowe.
Projekt będzie wykonany w roku 2016.
Radny  Krzysztof  Janicki podziękował  Panu  Krzysztofowi  Kalińskiemu  Burmistrzowi
Miasta  za  przeprowadzenie  konserwacji  drzew  na  osiedlu  Górki.  Poprosił  o  generalne
uporządkowanie placu  zabaw przy ul.  Miodowej.  Zapytał,  kiedy rozpocznie  się  realizacja
inwestycji ul. Miodowej i ul. Chabrowej z budżetu obywatelskiego Zarządu osiedla Górki.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że plac zabaw na osiedlu Górki
zostanie uporządkowany. Jest już przygotowana dokumentacja na ul. Miodową. Na początku
roku 2016 ZUK otrzymał wytyczne prac i zakupuje materiały. Prace na ul. Miodowej ruszą
wkrótce. Występuje dużo problemów na ul. Chabrowej z kanalizacją deszczową i pracami
własnościowymi. Urząd Miasta będzie starać się jak najszybciej załatwić te sprawę.
Radna Zofia Kroc zapytała,  kiedy będzie realizowane zadanie  z budżetu obywatelskiego
Zarządu Osiedla Stare Miasto budowa chodnika na ul. Klickiego. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że należy poczekać z realizacją
inwestycji, ponieważ jest to zadanie powiatu. Starostwo Powiatowe otrzyma dotację na ten
cel.  Pieniądze  są  już  zarezerwowane  w  budżecie.  Planuje  się  złożenie  wniosku
o dofinansowanie tego zadania.
Radny Dariusz Dzik poinformował,  że w roku 2016 mija  77 rocznica Bitwy nad Bzurą.
Zapytał,  czemu  zaprzestano  rekonstrukcji  tego  wydarzenia.  Zapytał,  czy  zorganizowanie
takiego  wydarzenia  generuje  zbyt  duże  koszty.  Jakie  byłyby  koszty  zainstalowania
sekundowych mierników czasu na sygnalizacji świetlnej na ul. Starzyńskiego.
Michał  Trzoska  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  95  %  osób  jest
zwolennikami instalowania sekundowych mierników czasu na sygnalizacjach świetlnych.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że rekonstrukcje Bitwy nad Bzurą
cieszyły się dużym zainteresowaniem. Organizacja rekonstrukcji generowała duże koszty. 
Pan Michał  Zalewski  Kierownik Biura ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych poinformował, że 10 Pułk Piechoty w ramach otwartego konkursu ofert na
dotację  w  roku  2016  złożył  wniosek  na  organizację  upamiętnienia  września  1939  roku.
10 Pułk  Piechoty  wystąpił  z  wnioskiem o  przyznanie  dotacji  przez  Ministerstwo Obrony
Narodowej.  Urząd Miasta  czeka na decyzję,  ponieważ będzie ona warunkiem odbycia  się
rekonstrukcji. Na pewno będą organizowane uroczystości w tym zakresie
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  zainstalowanie  miernika
sekundowego naliczania na jednym skrzyżowaniu to koszt około 20.000 zł. Jeżeli będzie wola
mieszkańców, żeby wbrew rozporządzeniu zainstalować miernik to będzie to wykonane.
Wiceprzewodniczący Radny Marek Boroski poinformował, że 24 kwietnia odbędą się targi
pszczelarskie. Wystąpią na nich dzieci z Przedszkola nr 3. Zachęcił wszystkich do udziału
w targach. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta stwierdził, że Pan Marek Boroski bardzo dobrze
organizuje targi pszczelarskie, można się z nich dużo nauczyć. Podziękował za włączanie się
Związku Pszczelarskiego w życie miasta Łowicza.
Radna Zofia  Wielemborek podziękowała  Panu Krzysztofowi  Kalińskiemu Burmistrzowi
Miasta  i  Panu  Bogusławowi  Bończakowi  Zastępcy  Burmistrza  Miasta  za  dokładne
posprzątanie miasta na Święta Wielkanocne. Poprosiła o dodatkowe ukwiecenie w miejscach
gdzie są wycieczki i spacerują goście. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta stwierdził, że dodatkowe ukwiecenie miasta to
dodatkowe koszty. W miarę posiadanych środków Urząd Miasta postara się to wykonać. 
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Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza Miasta podziękował i zachęcił do zgłaszania
drobnych  problemów,  nie  wymagających  interwencji  ZUK,  związanych  ze  sprzątaniem
miasta.
Radny  Mariusz  Siewiera zapytał,  co  będzie  czynione  z  zagospodarowaniem  obiektu
mieszczącego się przy ul. Kaliskiej 5 i co z ugodą ze Związkiem Międzygminnym „Bzura”.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że w ogłoszonym konkursie na
rewitalizację  Starego  Rynku  i  ul.  Kaliskiej  5  jest  zapisany  warunek,  żeby  zaprojektować
zagospodarowanie terenu przy ul. Kaliskiej 5. Otwarcie ofert zaplanowane jest na 18 lub 17
kwietnia  2016  roku.  W dniu  30.03.2016  roku  odbyło  się  spotkanie  z  Panem Tomaszem
Musielskim w sprawie obiektu mieszczącego się przy ul. Kaliskiej 5. Urząd Miasta planuje
przygotować wstępną umowę na posiedzenie Sesji Rady Miejskiej odnośnie wydzierżawienia
lub  użyczenia  obiektu.  Nie  doszło  do  ugody  między  Urzędem  Miasta  a  Związkiem
Międzygminnym  „Bzura”.  Urząd  Miasta  wystąpił  o  zwrot  środków  w  wysokości  ponad
700.000  zł.  Urząd  Miasta  uściśla  swoje  stanowisko  i  czeka  na  stanowisko  Związku
Międzygminnego „Bzura”.
Radny Robert Wójcik zapytał, czy są z góry ustalone wysokości wynagrodzenia, czy można
negocjować wynagrodzenie z wybranymi kandydatami na stanowiska w Urzędzie Miejskim.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  w  czasie  rozmowy
kwalifikacyjnej  zadawane  są pytania  o  oczekiwania  finansowe.  Były  przedstawiane  różne
kwoty,  poniżej i powyżej 2.000 zł brutto. Pierwsza umowa z pracownikiem zawierana jest
zawsze na 3 miesiące. Wynagrodzenie początkowe plasuje się w oparciu o najniższą średnią
krajową. Po 3 miesiącach kwota wynagrodzenia może być zwiększona.
Michał Trzoska Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił interpelacje w sprawie:
-  tworzenia centrów usług wspólnych– instytucji   zapewniających obsługę administracyjną,
finansową i organizacyjną jednostkom organizacyjnym gminy, gminnym instytucjom kultury
i innym zaliczanym do sektora finansów publicznych gminnym osobom prawnym. 

(stanowi załącznik)

Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz Pan  Szymon  Pilch  na  ostatnim  posiedzeniu  Rady
Miejskiej  przedstawiał  Radzie  pomysł  na  zagospodarowanie  rekreacyjnie–  sportowo
wyrobiska po kopalni żwiru w miejscowości Guźnia gm. Łowicz. Burmistrz zobowiązał się
na ostatniej Sesji do zaproszenia Leśniczego Pana Jacka Chudego, który nie mógł przybyć na
dzisiejsze posiedzenie. W jego zastępstwie jest obecny Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów
Państwowych  w  Łodzi  Pan  Marek  Miścierewicz  i  Pan  Zbigniew  Wala  Nadleśniczy
Nadleśnictwa Kutno. 
Poinformował,  że  nie  udało  się  spotkać  z  Panem Ministrem,  wysłał  e-maila  do  Ministra
Ochrony Środowiska, na którego nie otrzymał odpowiedzi. 
W dniu 8 marca 2016 r.  Burmistrz otrzymał do wiadomości odpowiedź wysłaną do Pana
Szymona Pilcha  z  Ministerstwa Środowiska  od Pana Andrzeja  Szweda-  Lewandowskiego
Głównego  Konserwatora  Przyrody  w sprawie  realizacji  centrum sportowo-  rekreacyjnego
w Nadleśnictwie Kutno, którą w całości odczytał. 

(stanowi załącznik)
We wniosku złożonym przez Pana Szymona Pilcha i Pana Jarosława Wygodę dostrzeżono
szereg nieprawidłowości, które stanowiły podstawę do odrzucenia wniosku i nie wyrażenie
zgody na wydzierżawienie wnioskowanego gruntu pod przedmiotową inwestycję. 
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Pana Szymon Pilch poinformował, że od powyższej decyzji odwołali się, ponieważ uważają 
że  część  argumentów  jest  dyskusyjna  a  część  do  obalenia.  Pan  Minister  inaczej  sprawę
postrzegał  podczas osobistego spotkania, inaczej przedstawił ją w piśmie. 
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska poprosił  o  komentarz  Panów  Leśniczych.  
Zapytał, czy jest w ogóle wola i możliwość, aby taki ośrodek powstał. 
Pan Marek Miścierewicz Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych  w Łodzi
nawiązał  do  ostatnich  zdań  z  pisma  Ministra  Środowiska.  Poinformował,  że  w  aktualnej
sytuacji faktyczno- prawnej, bez łamania prawa wydzierżawienie gruntów nie jest realne. 
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska  zapytał,  czy  stan  faktyczny  można  zmienić  lub
dostosować,  aby otworzyć drogę do realizacji tego zadania.
Radny  Mariusz  Siewiera zapytał,  jaki  jest  cel  i  sens  dzisiejszego  spotkania,  skoro  jest
odpowiedź Pana Ministra. Zapytał,  czy Radni mają obecnie dyskutować czy Pan Minister
prawidłowo  zinterpretował  przepisy.  Stwierdził,  że  jest  to  marnowanie  czasu  Radnych
i przedstawicieli Lasów Państwowych i Nadleśnictwa. 
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska  jest  to  skutek  ustaleń  z  poprzedniej  Sesji  Rady
strony odpowiedziały na zaproszenie i  dzisiaj  jest  dobra okazja,  aby ruszyć  tą  sprawę do
przodu. 
Radny Robert Wójcik nie zgodził się z Przewodniczącym Rady, twierdząc że obecnie trwa
postępowanie  administracyjne,  wnioskodawcy  złożyli  odwołanie  i  należy  poczekać  na
rozstrzygnięcie. Dyskutowanie dzisiaj jego zdaniem nie ma sensu.
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska  zatem  niech  Radny  złoży  formalny  wniosek
o zamknięcie dyskusji w tym temacie. Zapytał, czy Radny składa taki wniosek. 
Radny nie złożył żadnego wniosku. 
Radny  Krystian  Cipiński zapytał  wnioskodawców  jakich  użyli  argumentów  w  swoim
odwołaniu. 
Pan  Bogusław  Bończak  Zastępca  Burmistrza poprosił  o  ustosunkowanie  się
wnioskodawców do  8 zarzutów występujących błędów merytorycznych i formalnych.
Pana Szymon Pilch poinformował, że pierwszy wniosek złożony do Nadleśnictwa nie jest
błędny, wynikało z niego jaki teren wnioskodawcy chcą wydzierżawić, chodziło o teren po
byłej  kopalni  a  nie  o  teren  zalesiony.  Droga  prowadząca  do  zbiornika  istotnie  nie  ma
charakteru  drogi  publicznej  ale  jest  ogólnie  dostępna.  Zbiornik  wodny  jest  obecnie
dzierżawiony  przez  Polski  Związek  Wędkarzy  w  Skierniewicach  i  rozmawiano  z  ich
Prezesem.  Wędkarze  stwierdzili,  że  podporządkują  się  każdej  decyzji  Nadleśnictwa.  Są
wprawdzie jakieś nieoficjalne informacje o sprzeciwie koła wędkarzy.
Kierunek  i  cel  rekultywacji  przy  ewentualnej  zamianie  można  zmienić.  Obszar,  który
planowany jest pod zagospodarowanie inwestycji jest całkowicie wyłączony z obszaru Natura
2000.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz poinformował,  że  Panowie  z  Nadleśnictwa  mają
ograniczony czas i proszą o ewentualne zadawanie pytań. Nie jest jego rolą ocena Radnych,
ale to na ich życzenie zostali zaproszeni przedstawiciele Lasów Państwowych i Nadleśnictwa,
Sesja Rady nadal trwa. 
Radny  Dariusz  Dzik  stwierdził,  że  najlepiej  jest  wyjść  jak  niektórzy  Radni  a  nie
podejmować decyzję i podejmować jakąkolwiek dyskusję. Wygodnie w Ministerstwie jest nie
podejmować  decyzji  i  najlepiej  nic  nie  robić.  Młodzi  ludzie  podejmują  ryzyko,  chcą
zorganizować  profesjonalne  kąpielisko,  którego nie  ma  w pobliżu.  Ile  trzeba  czekać,  aby
znowu ktoś się tam utopił.
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Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza podziękował gościom za przybycie i zapytał
co zrobi Nadleśnictwo jako właściciel, aby zabezpieczyć ten teren jeśli omawiana inwestycja
nie  powstanie.  Czy  dalej  tam  będą  wysypiska  śmieci,  parkujące  samochody  i  będzie
dochodzić do wypadków śmiertelnych.
Pan  Marek  Miścierewicz  Zastępca  Regionalnej  Dyrekcji  Lasów  Państwowych
w Łodzi  poinformował, że wypadki się zdarzają nawet w obecności ratowników. Pochodzi
z  rejonu  Gostynina,  gdzie  występują  jeziora  i  żadne  z  nich  nie  jest  strzeżone.  Wypadki
występują wszędzie nie tylko w jeziorach, na ulicy również. Nie stwierdził, że nad zalewem
Guźnia  są  śmieci,  są  one  sukcesywnie  sprzątane.  Teren  w  wokół  Łowicza  jest  najmniej
zalesiony  w  kraju.  Nadleśnictwo  nie  zabrania  wstępu  do  lasu  i  nad  zalew.  Przepisy
obowiązujące nie zezwalają na wjazd do lasu samochodami. 
Wnioskodawcy wystąpili o dzierżawę 10 ha, 7ha drzewostanu i 3 ha wyrobiska po żwirowni
do  rekultywacji.  Obowiązuje  decyzja  Starosty  Łowickiego  na  wykonanie  na  tym  terenie
rekultywacji,  na  tym  terenie  ma  być  posadzony  las.  Urzędnicy  maja  prawo  wykonywać
przepisy prawa, a nie je interpretować. Podziękował za zaproszenie i jeśli pytań już nie ma to
się pożegna bo wzywają go obowiązki. 
Radna Karina Sędkowska– Staszewska zapytała, jakie jest prywatne zdanie Nadleśniczych
w  kwestii  przyszłej  inwestycji,  czy  ma  ona  szansę  na  realizację.  Dno  zbiornika  jest
nieuregulowane, jest najpierw płytko a zaraz potem bardzo głęboko, stąd te wypadki.  Czy
właściciel terenu planuje uregulowanie dna zbiornika. Do tej pory przyjeżdzający parkowali
tuż przy zbiorniku wodnym nastawiając bardzo głośną muzykę. 
Zapytała,  czy  wnioskodawcy  planując  inwestycję  zamierzają  wycinać  drzewa,  osobiście
o  takich  zamiarach  nie  słyszała.  Zagospodarowanie  tego  terenu  korzystnie  wpłynie  na
przyrodę.
Pan Marek Miścierewicz Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych  w Łodzi
w  luźnych  projektach  mówi  się  o  budowie  oczyszczalni,  parkingów,  domków  tzw.
infrastruktury. Jego zdaniem nie jest to możliwe do zrealizowania w lesie bez wycinki drzew. 
Pana Szymon Pilch pierwotnie byli zainteresowani innym terenem, obecnie zainteresowani
są tyko terenem pokopalnianym. 
Pan Marek Miścierewicz Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Łodzi
stwierdził,  że  wniosek  nie  jest  spójny  ze  szkicem  i  jest  nieprecyzyjny,  należy  to
doprecyzować. W dzisiejszym porządku prawnym wydzierżawienie gruntu lądu po żwirowni
i drzewostanu jest na te cele nierealny. 
Radna Karina Sędkowsk– Staszewska ponowiła pytanie o prywatne zdanie,  czy istnieje
szansa na zadbany teren na podłowickiej Guźni. 
Pan Marek Miścierewicz Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Łodzi
czy pomysł jest realny, to zależy od tego jaką kwotą dysponują wnioskodawcy, budowane są
kopalnie. Hipotetycznie jest możliwe wydzierżawienie terenu za 200. 000 zł + VAT samego
czynszu  rocznie  bez  dróg  dojazdu.  Aby  zrealizować  inwestycję  rekreacyjnie,  czy  też
przemysłowo należy spełnić odpowiednie ścieżki prawne.
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska stwierdził,  że  jest  to  inny  profil.  Chodzi
o  stworzenie  terenu  rekreacyjno-  sportowego  dla  tego  terenu  i  czy  istnieje  na  to  jakaś
możliwość. 
Pan Marek Miścierewicz Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych  w Łodzi
można wystąpić do Ministra o wykup całego kompleksu, może zgodzi się sprzedać.
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Radny Jerzy Stobnicki stwierdził,  że tu brakuje dobrej woli,  dziwi go fakt,  że ludzie na
stanowiskach blokują i niszczą polską przedsiębiorczość. 
Radny  Krzysztof  Olko zapytał,  czy  Regionalna  Dyrekcja  Oddział  w  Łodzi  Lasów
Państwowych wydzierżawia jakieś tereny pod działalność rekreacyjną i turystyczną.
Pan Marek Miścierewicz Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych  w Łodzi
potwierdził, że wydzierżawiane są tereny bez prawa wycinki drzew i bez prawa jakichkolwiek
naniesień.
Radny Krzysztof Olko skoro jest możliwość wydzierżawienia terenów to można z tej ścieżki
skorzystać  i w tym przypadku. 
Pan Marek Miścierewicz Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych  w Łodzi
Panowie w swoim wniosku przedstawili projekt inwestycji. Oceniono to co zostało zawarte
we wniosku czyli: oczyszczalnia ścieków, parkingi i chodniki. 
Radna Zofia Wielemborek z wypowiedzi płynie nieprzychylność dla tego przedsięwzięcia.
Osobiście trzyma kciuki za młodych ludzi i ich pomysł. To nie te czasy, że odpoczywano na
kocyku, obecnie ludzie wypoczywając chcą skorzystać z zaplecza socjalnego. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski  zapytał, co zrobili przedstawiciele Lasów, aby
pomóc  Panu  Szymonowi  Pilchowi.  Czy  udzielono  pomocy  przy  pisaniu  wniosku,
udostępniono plany. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska zgodził  się z wypowiedzią Radnej Wielemborek,
istotnie  obecnie  tak  już  się  nie  pracuje  dotyczy  to  min.  pracowników tutejszego  Urzędu
Miejskiego. 
Radny Krystian Cipiński na tą inwestycję jest duża presja społeczna i duże oczekiwanie.
Wśród  Radnych  również  jest  takie  zapotrzebowanie.  Oby  złożone  odwołanie  przyniosło
oczekiwany  skutek.  Gdyby  jednak  było  inaczej  to  jaką  politykę  zamierza  prowadzić
Nadleśnictwo  wobec  tego  zbiornika  wodnego.  Czy  zamierza  uregulować  grunt  przy
zbiorniku.
Pan Zbigniew Wala Nadleśniczy Nadleśnictwa Kutno padły tu zarzuty ze strony Radnych,
że  tam jest  bałagan  sterty  śmieci,  że  jeżdżą  tam samochody.  Zapewnił  że  Nadleśnictwo
współpracuje  z  Policją  i  Strażą  Pożarną  i  ta  współpraca  układa  się  dobrze.  Las  jest
ogólnodostępny i może do niego wejść każdy. Wypadki które się tam zdarzają najczęściej są
skutkiem brawury i alkoholu. 
Zarzut  Radnej,  że  tam jest  głośno,  to  w przypadku  gdy powstałby  tam ośrodek  również
będzie głośnio. Nie planuje się wyrównywania dna zbiornika, ponieważ taki proces jest zbyt
kosztowny  a  siłami  natury  ten  proces  z  czasem  nastąpi.  Poprosił  o  nie  szkalowanie
Nadleśnictwa, że tam jest bałagan, teren jest sprzątany. Wszędzie gdzie odpoczywają ludzie,
zdarza się że pozostawiają śmieci.
Radna Karina Sędkowska –Staszewska poprosiła o wsparcie i  pomoc młodym ludziom,
którzy  nie  zamierzają  wycinać  drzew  tylko  w  miejscu  gdzie  stały  koparki  chcą
zagospodarować  teren,  proponują  domki  letniskowe,  punkty  gastronomiczne  aby  móc
wypoczywać w cywilizowany sposób.
Radny Jakub Wolski  poinformował, że nie jest intencją Radnych cokolwiek zarzucać ani
szkalować.  Jest  to  jedyny  zbiornik  wodny  w  okolicy  gdzie  Łowiczanie  i  nie  tyko
odpoczywają.  Niestety  tam  są  sterty  śmieci  w  okresie  letnim  i  to  Nadleśnictwo  ponosi
odpowiedzialność że udostępnia tam możliwość kąpieli, giną ludzie na tym terenie i zdarzają
się wypadki. Zachęcił do zaangażowania się w realizację tej inwestycji aby wspólnie znaleźć
rozwiązanie.
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Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz podziękował  przedstawicielom  Lasów  za  przyjazd
i dyskusję. Przeprosił za emocje, miasto nie jest wprawdzie stroną ale mieszkańcom zależy na
stworzeniu tej inwestycji. Zapytał, czy ta idea ma szansę  na realizację po zrealizowaniu 8
punków Pana Ministra i po poprawieniu wniosku. 
Pan Marek Miścierewicz Zastępca Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Łodzi
wszystko  można  zrealizować  jest  to  założenie  komercyjne,  jest  pytanie  czy  inwestorzy
posiadają wystarczające środki finansowe.
Podziękował za zaproszenie i pożegnał się opuszczając salę obrad.
Pan Szymon Pilch podziękował wszystkim za zaangażowanie i pomoc. 

Ad.9.
Przewodniczący Michał Trzoska poinformował, że następna Sesja planowana jest na dzień
28 kwietnia  2016r godz.12-ta z tematami :

1. Informacja  o  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Łowiczu
w 2015 r.
oraz  o planowanych działaniach i potrzebach na 2016 rok.

2. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi
oraz podmiotami  o których mowa w art. 3ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r.
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za 2015rok.

Przewodniczący  Michał  Trzoska przedstawił  informację  o  planowanych  posiedzeniach
Komisji w miesiącu kwietniu br. 

( stanowi załącznik)
 
                            
Ad. 10.
Na tym zakończono obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                         Sekretarz Sesji: Przewodniczący Rady:

J. Kardjalik                              Krystian Cipiński      Michał Trzoska

A. Dylik                                  
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